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Zápis č. 10/2009 z 10. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 3. 6. 2009 

 

Přítomní senátoři: Bc. Pavla Boháčová, Ing. Josef Červený, Ph.D., doc. PaedDr. Ludvík Eger, 
CSc., Bc. Lucie Elhotová, Ing. Venuše Fišerová, Ing. Hana Kunešová, Bc. Lukáš Lev, Nikola 
Pantovič, Bc. Jan Sladovník, Mgr. Radka Štruncová, Ing. Jiří Vacek, Ph.D., doc. Ing. Emil 
Vacík, PhD., Ing. Andrea Žejdlová 

Omluvení senátoři: RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D, Ing. Dita Hommerová, Ph.D., doc. Dr. Ing. 
Miroslav Plevný 

Přítomní hosté: PhDr. Věra Dvořáková, doc. Ing. Milan Hrdý, Ing. et Ing. Miloš Nový, Ing. 
Miroslav Pavlák, Ph.D., Ing. Bohuslav Šimek, Ing. Jan Tlučhoř 
 
Přítomno:  13 senátorů (ne však po celou dobu jednání). AS FEK byl po celou dobu 
jednání pléna usnášeníschopný.      
 
PROGRAM: 

1. Schválení programu 10. jednání AS FEK 

2. Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2008 

3. Disciplinární komise na funkční období červen 2009 – červen 2011 

4. Vyhlášení voleb kandidáta na děkana FEK ZČU v Plzni a termínů s tím spojených  

5. Informace o mimořádném interním auditu FEK ZČU v Plzni 

6. Informace ze Studentské komory AS FEK 

7. Různé 

Předsedkyně AS FEK přivítala přítomné senátory a hosty. V úvodu jednání byli určeni 
skrutátoři pro 10. jednání AS FEK Bc. Lev a doc. Eger.  

 

Ad 1) Schválení programu 10. jednání AS FEK 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předložený program 10. jednání AS FEK. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2008 

Děkan FEK doc. Hrdý v úvodním slovu informoval přítomné, že Výroční zpráva FEK ZČU 
v Plzni za rok 2008 byla schválena kolegiem děkana (pouze jeden člen kolegia se zdržel 
hlasování). Proděkan dr. Pavlák zapracoval všechny zaslané připomínky. 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje Výroční zprávu FEK ZČU za rok 2008.   

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 3) Disciplinární komise na funkční období červen 2009 – červen 2011 

Předsedkyně AS FEK Kunešová informovala senátory, že v nejbližších dnech skončí funkční 
období stávající disciplinární komise FEK. Dle zákona o vysokých školách členy disciplinární 
komise schvaluje senát fakulty na návrh děkana.  

Děkan FEK doc. Hrdý předložil návrh na disciplinární komisi v tomto složení:  

Studenti: Bc. et  Mgr. Martin Kafka (Plzeň),  Bc. Lukáš Lev (Plzeň), Zuzana Malá 
(Cheb). 
Akademičtí pracovníci: Ing. Ivona Holečková, Ph.D., Mgr. Ing. Petra Skálová, Ph.D., 
Mgr. Radka Štruncová. 

Senátor doc. Vacík se dotázal na vymezení kompetencí disciplinární komise a zda v minulosti 
již komise řešila nějaké případy. 

Předsedkyně AS FEK Kunešová (předsedkyně disciplinární komise v dosavadním funkčním 
období komise) vysvětlila pravomoci a fungování disciplinární komise a uvedla, že 
disciplinární komise se při svém jednání řídí zákonem o vysokých školách a Disciplinárním 
řádem pro studenty FEK ZČU v Plzni. Žádost o zahájení disciplinárního řízení podává komisi 
vždy děkan fakulty, který také rozhoduje o konečné podobě sankce. Návrh na sankci zasílá 
děkanovi disciplinární komise na základě výsledků svého jednání. Dosavadní disciplinární 
komise projednávala v červenci 2007 problematiku plagiátorství seminární práce a bakalářské 
práce.   

Usnesení:  

AS FEK schvaluje navrhované složení disciplinární komise pro období  
11. 6.  2009 – 10. 6. 2011. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti , zdrželi se 2 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Vyhlášení voleb kandidáta na děkana FEK ZČU v Plzni a termínů s tím spojených 

Předsedkyně AS FEK Kunešová informovala přítomné o tom, že v souvislosti s přípravou 
voleb kandidáta na děkana senátorům rozeslala k prostudování dva návrhy: návrh 
harmonogramu voleb kandidáta na děkana s termíny do září 2009 a formulář návrhu na 
kandidáta na děkana. Doc. Eger upozornil na překlep v jednom z termínů v harmonogramu. 
První kolo první volby kandidáta na děkana proběhne v souladu s VJŘ AS FEK v listopadu 
2009, o přesném termínu rozhodne předsednictvo AS FEK po skončení lhůty pro podání 
návrhů na kandidáty. Návrh na kandidáta na děkana může dle VJŘ podat pouze senátor 
AS FEK, pokyny k podání návrhu jsou uvedené na formuláři návrhu. 
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Termíny související s volbou kandidáta na děkana: 
 

3. 6. 2009: Vyhlášení voleb kandidáta na děkana (VJŘ, čl. 39, odst. 1). 

Do 23. 9. 2009 do 12.00 hod.: Podávání návrhů na kandidáty na předepsaném formuláři. 
Formulář bude přílohou zápisu z jednání AS FEK dne 3.6. 2009 (čl. 39, odst. 2 a čl. 40, odst. 
1,2,3). 

23. 9. 2009 po 12.00: Rozhodnutí předsednictva AS FEK o platnosti návrhů na kandidáty na 
děkana a zveřejnění seznamu kandidátů (čl. 40, odst. 4)  

24. 9. a 25. 9. 2009 do 15.00 hod.: Podání případných námitek podavateli návrhů, které 
nebyly shledány platnými (čl. 40, odst. 5) 

26. 9. až 8. 10. 2009 do 12.00: Projednání podaných námitek předsednictvem AS FEK 
(čl. 40, odst. 5) 

První kolo první volby se bude v souladu  s VJŘ (čl. 41, odst. 1) konat v listopadu 2009. 
O konkrétním termínu prvního kola první volby rozhodne předsednictvo AS FEK od 8.10. do 
23.10. 2009. V této době předsednictvo AS FEK také rozhodne o termínu vystoupení 
kandidátů s jejich programem před AS FEK a akademickou obcí FEK ZČU v Plzni. 

 

Usnesení:  

AS FEK ZČU vyhlašuje na základě čl. 39 odst. 1 Volebního a jednacího řádu AS ZČU 
(dále jen VJŘ) volby kandidáta na děkana FEK ZČU v Plzni pro funkční období 
2010 – 2014. Návrhy na kandidáta na děkana lze v souladu s čl. 39 odst. 2 VJŘ podávat 
osobně do 23. 9. 2009 do 12.00 hod. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 5) Informace o mimořádném interním auditu FEK ZČU v Plzni 

Předsedkyně AS FEK Kunešová požádala děkana FEK o výsledky mimořádného interního 
auditu hospodaření FEK ZČU v Plzni, který byl vyhlášen rozhodnutím rektora č.26R/2008 a 
měl být proveden v termínu od 15. 10. 2008 do 28. 2. 2009. Dle směrnice rektora č. 41R/2005 
o vnitřním kontrolním systému by měla být vedoucím auditorského týmu nejpozději do 14 
dnů po skončení auditu vypracována zpráva o zjištěních z vykonaného auditu a předána  
vedoucímu pracovníkovi prověřovaného útvaru.  

Děkan FEK doc. Hrdý vysvětlil,  že na základě žádosti týmu auditorů byl termín auditu 
prodloužen do poloviny dubna. Zpráva o zjištěních z vykonaného auditu byla děkanovi 
předána dne 20. 4. 2009. Dle článku 19, odstavec 3 směrnice rektora  č. 41R/2005  zpracoval 
děkan spolu s tajemníkem FEK námitky k této zprávě a ve stanovené lhůtě do 5. 5. 2009  je 
předal rektorovi ZČU. Rektor dle uvedené směrnice rozhoduje o námitkách a o přiměřenosti 
navržených opatření k nápravě a poté předává konečnou verzi zprávy vedoucímu 
prověřovaného útvaru. Termín pro rozhodování rektora však není v příslušné směrnici 
stanoven, konečnou zprávu děkan FEK zatím nemá k dispozici. 

Senátor doc. Vacík požádal děkana FEK, aby po předání konečné zprávy od rektora ZČU 
informoval AS FEK o výsledcích mimořádného interního auditu. 

Děkan FEK doc. Hrdý uvedl, že bude informovat AS FEK o závěrech mimořádného interního 
auditu FEK na nejbližším jednání AS FEK poté, co obdrží konečnou zprávu rektora ZČU. 
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Ad 6) Informace ze Studentské komory AS FEK 

Senátor Sladovník vyzval akademické pracovníky FEK k rovnoměrnému vypisování termínů 
po celé zkouškové období (nikoliv pouze na prvních 14 dnů) a k vypisování všech termínů 
nejpozději ke stanovenému datu uvedenému v harmonogramu akademického roku. Dále se 
vyjádřil k tzv. volbě děkana nanečisto, kterou navrhla Studentská komora AS FEK. Původní 
myšlenkou této nerealizované akce bylo uskutečnění ankety mezi studenty. Cílem tedy nebylo 
získat pro tuto akci institucionální podporu, ale především zajistit regulérnost hlasování 
studentů. 

Senátor doc. Vacík v souvislosti se zkouškovými termíny apeloval na oboustrannou vstřícnost 
v tom smyslu, aby se studenti také pravidelně hlásili na vypsané termíny. Na KIP byly 
vypsány zkouškové termíny pro trojnásobek prezenčních studentů zapsaných na předmět 
KIP/SMA a přesto dochází k vlnovým přelivům studentů z termínu na termín.  

Senátorka Boháčová reagovala, že to může být způsobeno i tím, že jsou na katedrách 
vypisovány termíny i v průběhu zkouškového období a poté studenti mění zápisy na zkoušky. 

Děkan FEK doc. Hrdý připomněl, že je nutné vypisovat 130% termínů rozložených 
rovnoměrně na celé zkouškové období. 

Senátorka Boháčová dodala, že toto pravidlo není dodržováno. 

Host AS FEK proděkan Nový reagoval, že je třeba informovat o konkrétních případech a toto 
bude řešeno. 

 

Ad 7) Různé 

Senátor doc. Eger otevřel problematiku evropských kreditů ECTS. KMO již s přechodem na 
systém ECTS začala, avšak s tím, že je to příležitost k inovaci oborů, kterou však v současné 
době nelze tvořit. Apeloval na proděkana pro studijní záležitosti Ing. Nového, aby projednal 
s prorektorkou Pasáčkovou, kdy bude schválený nový Studijní a zkušební řád ZČU, neboť  
přechod na ECTS kredity nelze bez nového Studijního a zkušebního řádu provést.  Se 
systémem ECTS souvisí řada dílčích podmínek pro získání kreditů, problémy hodnocení, 
případné vylučování ze studia atd. Jednou za tři roky se musí zpracovávat přehledy hodnocení 
typu A, B, C – například nejlepších hodnocení typu A může být uděleno pouze 10%. 
Zkušenosti z výuky ve Velké Británii  ukazují povinné absolvování seminářů a tvrdé 
podmínky vyžadující prezenci a aktivitu při výuce. 

Host AS FEK proděkan Nový odpověděl, že je tato problematika projednávána řešitelským 
týmem ECTS, který se zabývá přeformulováním popisu profilu absolventů a přestavbou 
studijních programů. Byly zdůrazněny sporné body, a to rozsah výuky matematiky a cizích 
jazyků. K návrhu povinné účasti a tolerance absence v rámci bakalářského studia se vyjádří 
děkan a poté i senát. S ECTS souvisí změna náhledu na kreditní ohodnocení předmětu, které 
vyplývá ze zatíženosti studenta – hodinová dotace předmětu, rozsah přípravy, počet testů, 
prezentace, zkouška. Dle tohoto systému budou kredity přepočítávány, prozatím to vypadá, že 
se kreditové ohodnocení nebude příliš lišit od stávajícího. 

Senátor Vacek se dotázal, zda se jedná o mechanické přepočítávání kreditů. Garant by měl dát 
návrhy, řešitelský tým to posoudí a poté srovná. Dále poznamenal, že jsou bakaláři přetížení 
teorií a mají málo praxe. 

Host AS FEK proděkan Nový pokračoval, že potřebujeme rozdělení studia na dvě části:  
studijní program, který bude méně náročný na teorii a více orientovaný na profesní praxi a 
studijní program, který bude obsahovat více teoretických předmětů a bude připravovat 
studenty na studium v navazujícím magisterském programu. 
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Host AS FEK proděkan Tlučhoř upozornil na možnost  vytvoření garanta studia. 

Host AS FEK proděkan Pavlák zdůraznil nutnost důsledné restrukturalizace studijních oborů, 
cílem bakalářských oborů (více praxe) a magisterských oborů (více teorie) musí být 
především uplatnitelnost absolventů v praxi. 

Senátor Sladovník se tázal na výstupy z jednání týmu ECTS a kdy s nimi bude seznámena 
akademická obec. 

Host AS FEK proděkan Nový odpověděl, že řešitelský tým připravuje návrh. 

Senátor doc. Vacík podotkl, že vše musí konvergovat se zásadami EU, které však ještě nejsou 
nastaveny ani na nejvyšší úrovni. Dále poukázal na fakt, že dotace do školství se snižují a 
koeficient uplatnitelnosti absolventa bude mít vyšší váhu. Jedná se také o otázku přípravy, 
navazující studium by mělo mít bohatší aparát, musí existovat prostupnost mezi bakalářskými 
a magisterskými stupni studia. Zatím není jasno, jak toto řešit. Navíc povinná docházka 
zastaví práci studentů na plný úvazek. Je třeba se taktéž zamyslet nad volbou studijního 
zaměření a konkretizací těžiště jednotlivých předmětů.    

Host AS FEK proděkan Nový objasnil, že by mělo dojít k zjednodušení studijních plánů i ke 
snížení počtu kontaktních hodin, ideálně na 20. Uvedl také srovnání zahraničních univerzit a 
ZČU v počtu akreditovaných předmětů, přičemž ZČU má cca 12 000 akreditovaných 
předmětů a zahraniční vzdělávací instituce pouze kolem 2000 předmětů. 

 

Předsedkyně AS FEK Kunešová v závěru jednání připomenula, že ve středu 23.9.2009 
odpoledne se sejde předsednictvo AS FEK, které posoudí platnost návrhů na kandidáty na 
děkana FEK ZČU v Plzni. Dne 8.10. 2009 bude na předsednictvu AS FEK stanoven konkrétní 
termín volby děkana a termín prezentace kandidátů na děkana. 

Termín příštího jednání AS FEK bude stanoven po zahájení výuky nového semestru. 

 

Příloha:  

Formulář návrhu na kandidáta na děkana 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předložený program 10. jednání AS FEK. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje Výroční zprávu FEK ZČU za rok 2008.   

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje navrhované složení disciplinární komise pro období  
11. 6.  2009 – 10. 6. 2011. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti , zdrželi se 2 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK ZČU vyhlašuje na základě čl. 39 odst. 1 Volebního a jednacího řádu AS ZČU (dále 
jen VJŘ) volby kandidáta na děkana FEK ZČU v Plzni pro funkční období 
 2010 – 2014. Návrhy na kandidáta na děkana lze v souladu s čl. 39 odst. 2 VJŘ podávat 
osobně do 23. 9. 2009 do 12.00 hod. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

V Plzni, 3. 6. 2009                                            Zapsala:  Mgr. Radka Štruncová 
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Návrh   kandidáta/ky   na   d ěkana/ku   
FEK ZČU v Plzni 

                                     
                                Jméno              Příjmení                 Tituly         Datum            Podpis   
 
 
Navrhovatel/é:   ..………….    ….………………….   ………….     ………...    ………………….    
 
                            ..………….    ….………………….   ………….     ………...    ………………….    
                         
                            ..………….    ….………………….   ………….     ………...    ………………….    
 
                            ..………….    ….………………….   ………….     ………...    ………………….    
 
 
 
 
Kandidát/ka:      ..………….    ….………………….   ………….     ………...    ………………….    
 
 
 
Potvrzení p řijetí návrhu: 
 
 
Den a hodina p řijetí návrhu :                ………       .…………..……        ………………...... 
 
Předávající (jméno, příjmení, podpis):   ………       .. ………………        ………………….. 
 
Přijímající (jméno, příjmení, podpis):     ………       ………………..        …………………… 
 
 
Poučení: 

Navrhovatelem může být jen senátor AS FEK. 

Vlastnoručním podpisem vyslovuje kandidát svůj souhlas s podáním návrhu. 

Návrh předává navrhovatel ve dvou vyhotoveních předsedovi nebo místopředsedovi 
AS FEK. 
 

 


